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BRMG-KPGiM-III.0012.43.2022 
 

Protokół Nr 41-5/2022 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się 23 maja 2022 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
10:00- zdalne w aplikacji Microsoft TEAMS. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 

Powitał zebranych i sprawdził obecność członków Komisji: 
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek 

obrad   
1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Obecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Obecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Lista obecności Komisji stanowi załącznik nr 1. Lista obecności 
gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 41 posiedzenie, i poinformował, że 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Tak jak już Państwa informowałem mailowo, że po zwołaniu posiedzenia  Prezes 
Spółki Port Czystej Energii zwrócił się do mnie z prośbą, aby temat dotyczący 
stanu realizacji spalarni odpadów przenieść na koniec posiedzenia, z powodu 
tego, że od 8,30 odbywa się posiedzenie Rady Nadzorczej spółki.  
 

Kto jest za taką zmianą, żeby punkt ten był przed punktem sprawy wniesione, 
wolne wnioski korespondencja?  
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol Za X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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Ponadto zostały skierowane do Komisji 2 projekty uchwał, które proponuję 
wprowadzić pod obrady Komisji, i tak: 
 
 Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień 
w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi 
komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z 
gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej – Druk nr 1292. 
 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do porządku obrad?  
 
Gdy zostanie wprowadzony będzie rozpatrywany w punkcie nr 1, tj. w punkcie 
zwolnionym przez Port Czystej Energii.  
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz Za X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
 Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie utraty mocy 
uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z niestrzeżonych 
parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny Dwór i 
Nowotnej w Gdańsku – Druk Nr 1293. 
 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do porządku obrad?  
Gdy zostanie wprowadzony będzie rozpatrywany w punkcie nr 1. 1.  
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz Za X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór 

Cezary 
Za X X 

Proponuję też, żeby punkt dotyczący zamiany lokalu przy ul. Waryńskiego na 
wolny lokal użytkowy przy Alei Grunwaldzkiej przenieść z punktu 12 do punktu 
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1.2. porządku obrad, przedstawia Pan dyrektor Guzow. Pozostałe punkty ulegną 
odpowiednio zmianie. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz Za X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej spraw i uwag ze strony członków Komisji, więc poddaję pod 
głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 
 

1. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska 
uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej – 
Druk nr 1292. 

Przedstawia: Pan Mieczysław Kotłowski- Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
 

1.1. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie utraty 
mocy uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z 
niestrzeżonych parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, 
Kaplicznej, Czarny Dwór i Nowotnej w Gdańsku – Druk Nr 1293. 

Przedstawia: Pan Mieczysław Kotłowski- Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
 
1.2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany 

lokalu użytkowego przy ul. Waryńskiego na wolny lokal użytkowy 
położony przy al. Grunwaldzkiej w Gdańsku. Pismo 
GN.NL.4122.96.2022.LS 

Przedstawia: Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości SZB 
 
2. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk nr 1278. 

Przedstawia: Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
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3. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk nr 1285. 

Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
   

4. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie uchylenia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości – 
Druk nr 1279. 

Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

5. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży nieruchomości – Druk Nr 1267. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 

6. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1268. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
  

7. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1269. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
  
8. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1270. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
9. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1271. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
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10. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1272. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
11. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad zbywania pomieszczeń mieszkalnych 
niespełniających wymogów samodzielnych lokali oraz udziałów Gminy 
Miasta Gdańska w niewyodrębnionej części nieruchomości 
budynkowej – Druk nr 1273. 

Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
  
12. Stan realizacji spalarni odpadów. 
Przedstawia: Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. 
z o.o. 
 
13. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 

Głosowanie przyjęcia porządku obrad: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol Za X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Porządek został przyjęty 7 głosami za – jednogłośnie. 
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PUNKT – 1. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę 
w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Gdańska uprawnień w 
zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne 
o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej – Druk nr 1292. 
Przedstawia: Pan Mieczysław Kotłowski- Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i 
Zieleni  
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.137.2022 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Widzę, że jest pan dyrektor Szymański, proszę bardzo. 
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Dzień dobry szanowni państwo radni. W imieniu dyrektora Kotłowskiego 
przedstawię ten projekt uchwały. Zgodnie z art. 17 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 maja 
2010 roku o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych. W celu 
realizacji szybkiej sieci telekomunikacyjnej operatorzy sieci do których 
ustawodawca zaliczył także jednostki samorządu terytorialnego są zobowiązane 
do udostępnienia operatorom realizującym usługi w zakresie szybkiej sieci 
telekomunikacyjnej swojej infrastruktury. Udostępnienie takiej infrastruktury 
odbywa się na zasadzie odpłatnej. I w celu zawarcia z przedsiębiorcą umowy o 
dostępie do infrastruktury konieczne jest określenie wysokości opłat za jej 
udostępnienie. Opłaty te powinny być określone na poziomie umożliwiającym 
zwrot części kosztów, które ponosi jednostka w związku z utrzymaniem tej 
infrastruktury. Biorąc pod uwagę, że koszty utrzymania infrastruktury mogą 
ulegać częstym zmianom zasadnym jest przekazanie uprawnień w zakresie 
określenia wysokości tych stawek Prezydentowi Miasta Gdańska. 
 
W związku z powyższym proszę o pozytywna opinię dla projektu uchwały. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji? Proszę bardzo pani radna Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. Dlaczego mamy przekazywać akurat pani prezydent w tej chwili te 
uprawnienia, jeżeli innych w zakresie opłat, kosztów nie przekazujemy, dlaczego 
akurat to mamy przekazywać? 
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Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Argumentem za przekazaniem w tym zakresie kompetencji jest to, że koszty 
utrzymania infrastruktury zmieniają się. W ostatnim okresie z uwagi na i wysoką 
inflację i istotny wzrost kosztów usług utrzymaniowych w kolejnych przetargach 
na utrzymanie infrastruktury widzimy istotne wzrosty kosztów, wzrosty stawek 
za utrzymanie infrastruktury. Z tego też względu wydaje się właściwe, żeby z 
uwagi na częste zmiany tych kosztów, żeby nie obciążać państwa radnych za 
każdym razem zmianami stawek dla operatorów, żeby tą kompetencję 
przekazać prezydentowi. Zresztą tutaj zgodnie z treścią art.4, ust. 1 punkt 2 
ustawy z dnia 20 grudnia  1996 roku o gospodarce komunalnej rada miasta 
może takie kompetencje przekazać i też w innych przypadkach, zresztą licznych 
tego typu kompetencje zostały przekazane dla prezydenta, chociażby na 
ostatniej sesji w zakresie ustalania stawek opłat za wejście do palmiarni, ale to 
jest tylko jeden taki drobny przykład. Oczywiście jest to do decyzji państwa 
radnych, natomiast te zmiany częste kosztów utrzymania stanowią tutaj 
argument w przekonaniu służb prezydenta za takim przekazaniem. Dziękuję.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. Dla mnie to nie jest argument, dlatego że co miesiąc jako rada się 
zbieramy i co miesiąc takie stawki pani prezydent może wnosić pod obrady 
uchwałę, jeżeli chodzi o zmianę, oczywiście jeżeli jest potrzeba. Szczerze 
powiedziawszy dla mnie ten argument nie przemawia, może jakieś inne 
argumenty pan zna, czy tylko to jest, że jest częsta zmiana takich opłat? 
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
To jest jedyny argument, który tutaj żeśmy wskazali, innych nie znam.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania.  
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 
Gdańska uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z 
gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej – Druk nr 1292. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3. Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X Wstrzymał się 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Michała 
Szymańskiego – Zastępcę Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosami wstrzymującymi się, przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku 
nr 1292 - bez poprawek. Opinia Nr 41-5/468/46/2022 
 

PUNKT – 1.1. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie utraty mocy 
uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z niestrzeżonych 
parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny Dwór i 
Nowotnej w Gdańsku – Druk Nr 1293. 
Przedstawia: Pan Mieczysław Kotłowski- Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i 
Zieleni  
 

Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.138.2022 
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Szanowni Państwo. 
W związku z decyzją pani prezydent o użyczeniu parkingów, tzw. parkingów 
nadmorskich, które dotychczas były w okresie sezonu letniego eksploatowane 
przez Gdański Zarząd Dróg i Zieleni. O przekazaniu tych parkingów w użyczenie 
fundacji Społecznie Bezpieczni, która już w tej chwili jest operatorem parkingów 
przy ul. Cedrowej oraz przy ul. Lawendowej. Utrzymywanie uchwały i tego 
regulaminu staje się bezprzedmiotowe, ponieważ podmiot zewnętrzny jakim 
jest Fundacja Społecznie Bezpieczni, która państwo radni pewnie znają, która 
działa nie dla zysku, tylko dla realizacji celów społecznych związanych m.in. ze 
wspieraniem osób wychodzących z bezdomności. Istotne jest to, że nie zmienią  
się zgodnie tutaj z planami związanymi z zawarciem umowy z fundacją, nie 
zmienią się ani godziny pobierania opłat ani stawki, po prostu będziemy mieli 
operatora zewnętrznego i z tego względu podjęcie tej uchwały wydaje się 
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niezbędne z uwagi na to, że utrzymywanie tych regulacji staje się 
bezprzedmiotowe. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. A do tej pory te parkingi obsługiwał Gdański Zarząd Dróg i Zieleni?  
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Tak, do tej pory były obsługiwane przez GZDiZ. 
 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Prosiłbym, żeby na następne posiedzenie Komisji, albo mailowo przedstawić 
informację z działalności tej fundacji, bardzo bym prosił przesłać jakieś 
materiały, tak? 
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Oczywiście panie przewodniczący. Pytanie też, czy ewentualnie w takim razie 
mogę zasugerować zaproszenie przedstawiciela fundacji, który mógłby może 
nieco więcej powiedzieć o działalności. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, tak. Poproszę panią Elę, żeby właśnie przyszedł i opowiedział o tej 
działalności, żeby koledzy radni mieli jasność i zasadność powierzania tych 
parkingów, żeby po prostu też powiedzieli o swojej działalności o tym ich 
szczytnym celu jaki jest. 
Czy są głosy w dyskusji. Czy koledzy się zgadzają, żeby zaprosić prezesa tej 
fundacji, żeby nam opowiedział o ich działalności? 
 
Radny Cezary Śpiewak Dowbór- członek Komisji 
Bardzo dobry pomysł panie przewodniczący.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Bardzo dobry pomysł, bo to by było dużo lepiej w podejmowaniu decyzji. Mam 
też takie pytanie, dlatego, że teraz mamy taką sytuację, że miasto pobiera z tego 
tytułu opłaty i w tej chwili przekazujemy po prostu te opłaty fundacji. Czyli to 
jest jakaś forma wsparcia dla fundacji? Nie za bardzo rozumiem o co tu chodzi. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie pani radna. Z tego co wiem, to te środki szły do GZDiZ i GZDiZ nie 
przekazywał tych środków, tylko teraz przekazujemy na jakiś okres te parkingi, 
tak panie dyrektorze? Na jaki okres te parkingi przekazujemy? 
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Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Panie przewodniczący. Nie mam takiej wiedzy na jaki okres ta umowa użyczenia 
będzie zawarta. Na razie jest to decyzja o przekazaniu. Ona jeszcze, ta umowa 
według mojej wiedzy zawarta, no choćby z tego względu, że na dziś zasady i tryb 
korzystania z tych parkingów reguluje uchwała rady miasta, więc te facto 
zwolnienie tych parkingów z reżimu uchwały stworzy formalnie możliwość 
przekazania tych parkingów dla fundacji. Oczywiście wiąże się to z 
uszczupleniem budżetu gminy … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dochodów GZDiZ. 
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Czyli de facto dochodów gminy. Oczywiście tak, będzie to forma wsparcia 
fundacji. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Bardzo proszę radny Śpiewak-
Dowbór. 
 
Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek Komisji  
Panie dyrektorze. W kontekście tego poprzedniego pytania prosiłbym o 
informację jaki jest rząd kwoty, jeśli chodzi o koszty utrzymania tych parkingów 
w okresie, gdy są działające a jakie z tego tytułu są przychody, pytanie jak to w 
ogóle się bilansuje? Czy to nie jest tak, że ta górka na plusie i tak jest jakaś, no 
nie chcę powiedzieć, że nieznaczna, ale mała w kontekście kosztów utrzymania 
parkingów, a tego, ile można przy tych ryczałtowych opłatach uzyskać 
przychodów z tego tytułu. To jedna kwestia, a druga kwestia. Tak ogólnie jakby 
pan dyrektor uprzejmy nam tu opowiedzieć, jak się układa współpraca, jeśli 
chodzi o współpracę pomiędzy miastem a tą fundacją co do innych parkingów, 
bo z tego co wiem to nie jest to pierwszy przykład, gdzie ta fundacja działa. Może 
pan dyrektor by coś opowiedział, co uzupełniłoby też te wątpliwości, które pani 
Ela Strzelczyk zgłaszała.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mamy tą Lawendową przy hali przy murze. 
 
Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek Komisji  
No właśnie to miałem na myśli i chciałem panu dyrektorowi dać opowiedzieć. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Właśnie myślę, że to pan prezes tej fundacji by nam lepiej opowiedział, a mi się 
wydaje, że współpraca, oni zarządzają tym i chyba nie mają z GZDiZ …., proszę 
może pan dyrektor opowie to nam lepiej.   
 
Pan Michał Szymański – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 
Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 
Szanowni państwo. Tak jak powiedział pan przewodniczący w momencie 
użyczenia tych parkingów dla fundacji jakby GZDiZ bezpośrednio tutaj 
współpracy z nimi nie prowadzi, natomiast wszyscy pewnie widzimy, szczególnie 
mając porównanie z sytuacją, którą mieliśmy przy poprzednim operatorze 
parkingu przy ul. Lawendowej i tez w tym nieszczęsnym sezonie, kiedy ten sam 
operator zarządzał kilkoma parkingami nadmorskimi, gdzie było wiele skarg 
mieszkańców, próby, no niestety naciągania, czy takiego żerowania na opłatach 
dodatkowych. W tej chwili do nas tego rodzaju głosy nie docierają, tak więc 
wydaje się, że ten operator zapewnia prawidłowe funkcjonowanie parkingu i 
sposób pobierania opłat taki, który, no nie generuje jakichś szczególnych 
konfliktów, czy też skarg ze strony mieszkańców. Parkingi obecnie, które mamy, 
tak jak już wspomniałem w zarządzie Fundacji Społecznie Bezpieczni. To jest 
parking na ul. Lawendowej i parking przy Cmentarzu Łostowickim od strony ul. 
Cedrowej.  
 

Natomiast, jeżeli chodzi o taki bilans koszty, przychody. Na ten moment nie 
mam takich danych dostępnych, mogę oczywiście państwu takie dane 
przygotować i przesłać. 
 
Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek Komisji  
Jeśli chodzi o mnie, to bardzo dziękuję, nie mam więcej pytań. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję, ale mimo wszystko będziemy chcieli, żeby pan prezes przyszedł i nam 
opowiedział, prawda? 
 
Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek Komisji  
Zdecydowanie tak. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tak panie przewodniczący, jak najbardziej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania  
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie utraty mocy uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 
korzystania z niestrzeżonych parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, 
Kaplicznej, Czarny Dwór i Nowotnej w Gdańsku – Druk Nr 1293. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X Wstrzymała się 
3. Koralewski Kazimierz X Przeciw X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X Wstrzymał się 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Michała 
Szymańskiego – Zastępcę Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 4 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1293 - bez 
poprawek. Opinia Nr 41-5/469/47/2022 
 

PUNKT – 1.2. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany 
lokalu użytkowego przy ul. Waryńskiego na wolny lokal użytkowy 
położony przy al. Grunwaldzkiej w Gdańsku. Pismo GN.NL.4122.96.2022.LS 
Przedstawia: Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich 
Nieruchomości SZB 
 
Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości SZB 
Dzień dobry. Panie przewodniczący, szanowni państwo. 
Bardzo dziękuję za tą możliwość przyspieszenia omawiania tego wniosku, bo 
dzisiaj niestety trochę tych spotkań się nawarstwiło. Wniosek dotyczy 
możliwości zamiany czy wykonania zamiany lokalu z Waryńskiego 1 na 
Grunwaldzką 70. Dotychczasowy lokal znajduje się w takich parterowych 
pawilonach, które znajdują się przy Skwerze Anny Walentynowicz. I z uwagi na 
to, że są w przygotowaniu działania związane jakby z dalszym podniesieniem 
jakości tego skweru, to te tymczasowe pawilony docelowo mają zniknąć. Czy w 
ich miejsce pojawi się jakaś dodatkowa zabudowa usługowa, to będzie efektem 
pracy Architekta Miasta i jego zespołu. Natomiast my wychodząc naprzeciw 
naszym najemcom staramy się zawsze szukać możliwości, żeby kontynuowali 
swoją działalność, no i tutaj spotkaliśmy się m.in. z tym najemcą, żeby 
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potencjalnie dać możliwość przeniesienia się do innego lokalu. Z racji takiej, że 
ten drugi lokal znajduje się bardzo blisko, bo przy Grunwaldzkiej 70. To jest taki 
lokal, który został przerobiony kiedyś tam z garażu. Natomiast on odpowiada 
pod względem stanu technicznego i metrażu wymaganiom najemcy, więc 
postanowiliśmy wystąpić do państwa o pozytywną opinię, żeby ta zamiana 
została zrealizowana. Pismo GN.NL.4122.96.2022.LS 3622865 z 20.04.2022 r. 
stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na który lokal to jest na Grunwaldzkiej? 
 
Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości SZB 
Jest to Grunwaldzka 70 i lokal jest w podwórku, gdzie do budynku głównego jest 
przyległy garaż, który kiedyś został przerobiony na lokal użytkowy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I tam ma się przenieść, a przyszły najemca to akceptuje? 
 
Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości SZB 
Tak, jest to akceptowane, więc jakby dla nas też ważne, bo utrzymujemy 
najemcę dalej w zasobie komunalnym, to jest pracowania krawiecka. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany lokalu użytkowego przy ul. 
Waryńskiego 1 na wolny lokal użytkowy położony przy al. Grunwaldzkiej 70 w 
Gdańsku - z przeznaczeniem na działalność: pracownia krawiecka damsko - 
męska.  
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Obecny Radny Karol Rabenda nie wziął udziału w głosowaniu (problemy techniczne). 
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Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana 
Przemysława Piotra Guzowa - Dyrektora Gdańskich Nieruchomości, 
Samorządowego Zakładu Budżetowego oraz przeprowadzonej dyskusji,     
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany lokalu użytkowego                           
przy ul. Waryńskiego 1 na wolny lokal użytkowy położony przy al. Grunwaldzkiej 
70 w Gdańsku - z przeznaczeniem na działalność: pracownia krawiecka damsko 
- męska. Opinia Nr 41-5/470/48/2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję.  
Panie dyrektorze mam jeszcze do pana prośbę. Gdańskie Nieruchomości 
zarządzają placem zabaw róg ul. Wałowa i Rybaki Górne. Jest to boisko z placem 
zabaw. Było ono udostępnione firmie, która tam prowadziła obok jakąś 
budowę. Firma na wiosnę tego roku uporządkowała ten teren, zasiała trawę, ale 
obecnie tam się stworzył nielegalny wybieg dla psów. Tam, jest dookoła 
rozbudowa, wprowadzają się nowi ludzie przy ul. Wałowej, czy moglibyście się 
zainteresować tym placem? To jest pierwsza sprawa. 
 
Pan Przemysław Piotr Guzow – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości SZB 
Tak, jak najbardziej zweryfikuję tę sprawę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Bardzo bym prosił o informację jak to zostało rozwiązane, to był też wniosek 
Komisji do budżetu na 2022 rok, i omawiany był na Komisji w grudniu zeszłego 
roku. Teraz na tym boisku jest wybieg dla psów, a dzieci nie mają się, gdzie 
bawić, dużo ludzi się powprowadzało i szkoda, żeby w takim centrum, jest to 
boisko z placem zabaw wis a wis Saur Neptun Gdańsk. Przechodzimy do 
następnego punktu obrad. 

 
PUNKT – 2. 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala 
Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – Druk nr 1278. 
Przedstawia: Pani Małgorzata Stasiak – Referat Nadzoru Właścicielskiego w WPG  
 

Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.123.2022 
 

Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Dzień dobry. Zwracamy się do państwa z projektem uchwały w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
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Hala Gdańsk-Sopot. Jest to dokapitalizowanie na kolejny cykl inwestycji. Cykl, 
który został zapoczątkowany już kilka lat temu, więc to jest tak jakby 
kontynuacja. Dokapitalizowanie w tym roku na kwotę 800 tysięcy złotych. Taką 
samą kwotą zostanie dokapitalizowana spółka przez miasto Sopot. Posiada już 
w tym temacie Zarządzenie Prezydenta Miasta Sopotu. Środki zostaną 
przeznaczone m.in. na instalację fotowoltaiczną – kolejny etap, aplikacje 
mobilną ułatwiającą dotarcie dla osób niepełnosprawnych do miejsc na 
trybunach, wymianę akumulatorów do systemów bezpieczeństwa, wymiana 
akumulatorów UPS, kamer systemu DS., wymianę projektorów i wymianę 
mikrofonów bezprzewodowych. Kwota ta jest zabezpieczona w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej miasta Gdańska nalata 2022-2050. Zwracamy się z 
prośbą o pozytywną opinię. Jest też pani prezes, gdyby były jakieś szczegółowe 
pytania, to oczywiście odpowiemy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Pani prezes jest zawsze czujna i obecna. Witamy panią prezes. 
Czy będą jakieś koncerty, imprezy, bo po tej pandemii może trochę ruszymy z 
tą kulturą. To są równe kwoty dla obydwu miast, które dokapitalizują spółkę? 
 
Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Tak. Sopot i Gdańsk po 800 tysięcy złotych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Sopot już na radzie przegłosował? 
 
Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej 
Tak. W Sopocie wystarczy Zarządzenie Prezydenta Miasta Sopotu i 5 maja to się 
zadziało.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy jest jeszcze jakiś głosy w dyskusji? Nie ma, więc 
przechodzimy do głosowania. 
 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk nr 1278. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Małgorzatę 
Stasiak – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 
Wydziale Polityki Gospodarczej, Komisja – 7 głosami za - jednogłośnie przyjęła 
i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku 
nr 1278 - bez poprawek. Opinia Nr 41-5/471/49/2022 

 
PUNKT – 3. 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk nr 1285. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.130.2022 
 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
Projekt uchwały dotyczy dokapitalizowania TBS „Motława” kwotą 3.552.000 
złotych. Środki te zostaną przeznaczone przez spółkę na realizację budynku 
wielorodzinnego z osiemnastoma lokalami mieszkalnymi przy ul. Niecałej 9. 
Wysokość nakładów inwestycyjnych wyniesie 6.548.454 złotych. Inwestycja 
będzie zrealizowana przy wsparciu Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa w wysokości 656.000 złotych, partycypacją przyszłych lokatorów 
w wysokości 982.268 złotych oraz kredytu preferencyjnego z Banku 
Gospodarstwa Krajowego w wysokości 1.358.186 złotych. Inwestycja ta zostanie 
przekazana do eksploatacji jeszcze w tym roku w IV kwartale. Dziękuje bardzo. 
Proszę o pozytywną opinię do tego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy mogłaby pani przybliżyć, gdzie ta ulica jest? 
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Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
Jest to dzielnica Letnica. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Proszę radna Elżbieta Strzelczyk 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. Widziałam już budowę w tym miejscu, widzę, że tam się rzeczywiście 
coś dzieje. Mam do pani pytanie. Tam już są wybrane osoby, które będą tam 
mieszkać, tzn. już przeszły kwalifikacje, tak, skoro częściowo one będą 
partycypować w budowie, to rozumiem, że już są w tej chwili wybrane, tak? 
 
Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
Jest lista już utworzona i Wydział Gospodarki Komunalnej kontaktuje się z 
osobami, które są chętne zamieszkać tam, a partycypacja po prostu jest przy 
montażu finansowym brana pod uwagę, ponieważ nie wszystkie inwestycje 
realizowane przez TBS-y posiadają taką partycypację. Będą to mieszkania 
typowe dla budownictwa TBS.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Typowe dla TBS „Motława po prostu, tak? 
 
Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru 
Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej  
Powiedzmy. Nie, nie, bo wcześniej mieliśmy inwestycje prowadzone przy udziale 
funduszu dopłat i w tym momencie, że tak powiem one stanowiły, jak gdyby 
mieszkania komunalne, dla oczekujących na mieszkania komunalne. ta 
inwestycja jest typowo taką inwestycją TBS. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zgłasza się pan dyrektor Kryszewski może więcej doda pani Elu? Bardzo proszę 
panie dyrektorze. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. 
 
Pan Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Bardzo dziękuję. Szanowni państwo, pani radna. 
Generalnie my będziemy prowadzili dopiero nabór na tą inwestycję z tego 
względu, że będziemy korzystali z dodatkowego instrumentu jakim są dopłaty 
do czynszu. Tam musimy przy każdej inwestycji przeprowadzić taki nabór. Teraz 
jesteśmy w trakcie zasiedlania i jesteśmy w trakcie naboru na ul. Szczyglą. 
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Termin składania wniosków jest do 30 maja. Tutaj, jeżeli chodzi o tą inwestycję, 
która jest przedmiotem tej uchwały, tak liczymy, że ogłosimy ten nabór we 
wrześniu, żeby też zdążyć z wyłonieniem tych przyszłych najemców do czasu 
oddania tej inwestycji do użytkowania. 
 
Rzeczywiście jest to inwestycja w takim standardowym modelu, czyli TBS i bezie 
konieczność wpłaty partycypacji na poziomie 15%. Dzisiaj już wiemy mniej 
więcej jak to wygląda, jeśli chodzi o tą wysokość na ul. Szczygla i też liczymy, że 
będziemy tutaj mieli komplet, jeżeli chodzi o przyszłych najemców. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk nr 1285. 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Ewę 
Jarowicz – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 
Wydziale Polityki Gospodarczej, Komisja – 7 głosami za - jednogłośnie przyjęła 
i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku 
nr 1285 - bez poprawek. Opinia Nr 41-5/472/50/2022 
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PUNKT – 4. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie uchylenia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości – Druk 
nr 1279. 
Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.124.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy ten projekt będzie referował dyrektor Lechowicz? Widzę, że zgłasza się pani 
Lucyna Zdziarska, bardzo proszę.  
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Dzień dobry Państwu. Projekt będę referowała w zastępstwie dyrektora 
Lechowicza. NA podstawie uchwały Nr XXII/561/20 z dnia 30 kwietnia 2020 roku 
Rada Miasta Gdańska wyraziła zgodę na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości położonej przy ul. Śluza 3 z 
Akademią Sztuk Pięknych w Gdańsku na okres 50 lat na cele prowadzenia 
działalności dydaktyczno-kulturalnej. ASP wystąpiła z wnioskiem o przekazanie 
wyższej wspomnianej nieruchomości w użytkowanie. Poza podstawową 
działalnością dydaktyczną uczelnia planowała w przedmiotowym budynku 
organizowanie różnych wydarzeń artystycznych dla lokalnej społeczności, co 
miało się przyczynić do rozszerzenia oferty kulturalnej dzielnicy Dolne Miasto. 
Budynek byłego gimnazjum znajdujące się na przedmiotowym gruncie w 
ramach przedsięwzięcia pod nazwą zagospodarowanie obszaru dawnej 
zajezdni tramwajowej na Dolnym Mieście w Gdańsku realizowanego w formule 
Partnerstwa Publiczno-Prywatnego przejdzie rewaloryzacje i adaptację. Pracę 
przeprowadzi partner prywatny spółka GGI Dolne Miasto oraz częściowo miasto 
Gdańsk. Akademia miała wykończyć i wyposażyć jego wnętrze na potrzeby 
realizowanej planowanej działalności. W trakcie uzgadniania warunków 
oddanie nieruchomości w użytkowanie ASP wykaz robót budowlanych jakie 
wykona partner prywatny. W przypadku, gdy ASP zdecydowałoby o 
konieczności realizacji szeregu zakresu prac nieobjętych umową PPP powinna 
je wykonać we własnym zakresie. W przebiegu dalszych uzgodnień uczelnia 
poinformowała, że nie będzie w stanie wykonywać dodatkowych prac w 
budynku, które pozwoliłyby na użytkowanie zgodnie z założoną funkcją. 
Ostatecznie akademia zrezygnowała z przejęcia przedmiotowej nieruchomości 
w użytkowanie. 
 
Wobec powyższego proszę o pozytywną opinię druku 1279. Dziękuję.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Kiedy żeśmy ten budynek przekazali ASP? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
My nie przekazaliśmy tego budynku ASP. Jest to budynek przy ul. Śluza 3, który 
ma przejść rewitalizację w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego i 
równolegle ASP miało również zagospodarować ten budynek na własne 
potrzeby. Mieliśmy go oddać w użytkowanie na 50 lat, ale ASP niestety nie stać, 
żeby również równolegle z partnerem prywatnym doposażyć ten budynek na 
własne potrzeby.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę powiedzieć, czy oni bez przekazania mieli tam coś inwestować? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Nie, nie. Mieliśmy to oddać właśnie w użytkowanie na 50 lat, ale w związku z 
tym, że ASP nie stać na to, żeby doposażyć i wyremontować ten budynek na 
własne potrzeby …  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
… przepraszam, że wchodzą w słowo. Nie rozumiemy się. Pani mówi, że na 50 
lat. My żeśmy im dali na 50 lat ten budynek? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Jeszcze nie daliśmy. Państwo podjęliście uchwałę o przekazaniu w użytkowanie 
na 50 lat, ale w związku z tym, że ASP nie stać na to, żeby doposażyć ten budynek 
na własne potrzeby … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czyli ta uchwała traci ważność? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Traci ważność, tzn. prosimy o jej uchylenie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A kiedy ta uchwała została podjęta? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
W listopadzie 2020 roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Proszę pani Ela Strzelczyk. 
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Mam pytanie, dlatego, że wtedy, kiedy podejmowaliśmy uchwałę, to rozumiem, 
że ASP była gotowa na to, że będzie w stanie zainwestować w tą nieruchomość 
i będzie w stanie ją doposażyć w takim zakresie, w jakim jest potrzebna do 
użytkowania. Co się stało, że w tej chwili już nie jest w stanie, albo nie jest 
zainteresowana? Czy dostanie jakiś inny lokal do tego celu, o co chodzi? 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie dostanie. Po prostu dwa lata w stanie epidemii wiele inwestycji położyło 
pani Elu. 
 

Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Rzeczywiście. ASP przeanalizowało swoje możliwości finansowe. W tej chwili ASP 
nie stać na to, żeby wyposażyć i wyremontować zgodnie ze swoimi 
wcześniejszymi planami budynek i w związku z tym zrezygnowała. 
 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
A co będzie z tym budynkiem? 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Będziemy szukać następnego inwestora. 
 

Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Wydział Polityki Gospodarczej prowadził rozmowy z trzema podmiotami. Z 
Polsko-Japońską Akademia Technik Komputerowych, Gdańską Fundacja 
Oświatową oraz Fundacja Ogólnopolski Operator Oświatowy. Pan prezydent 
Alan Aleksandrowicz wspólnie z prezydent Chabior i dyrektorem Szczuką podjęli 
decyzję, że nieruchomość ta powinna zostać oddana w użytkowanie Gdańskiej 
Fundacji Oświatowej na cele relokacji szkoły dla dzieci obcokrajowców ul. Suchej 
29, natomiast w obiekcie przy ul. Suchej 29 powinna zostać reaktywowana 
szkoła publiczna dla mieszkańców szybko rozbudowującej się Letnicy. Gdańska 
Fundacja Oświatowa została o tym poinformowana i czekamy na wniosek i 
dalsze … 
   
Przewodniczący Piotr Dzik 
…czy Gdańska Fundacja Oświatowa, to nie jest ta, która odpadła ubiegając się o 
budynek przy ul. Traugutta? 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tak, to jest ta. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I bardzo dobrze i uważam, że to byłby dobry pomysł, bo tam dobra szkoła poszła 
na ul. Traugutta, a tu by był bardzo dobry pomysł dla tej fundacji, bo sami 
mówiliśmy, że poszukamy, bo oni też z Letnicy się wynoszą, prawda? 
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tak z Letnicy. 
 
Radny Cezary Śpiewak-Dowbór – członek Komisji 
Dokładnie tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I tutaj byśmy mieli bardzo dobre rozsądne rozwiązanie. Bardzo proszę nasz 
gość pan radny Przemysław Majewski 
 
Radny Przemysław Majewski 
Dziękuje panie przewodniczący. Mam krótkie pytanie, jaki czas jest p-
przewidywany na odpowiedź tej Gdańskiej Fundacji Oświatowej, jak wygląda, 
powiedzmy wstępny harmonogram, kiedy możemy spodziewać się kolejnych 
kroków w sprawie tej nieruchomości? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Zostanie złożony do nas wniosek i mamy około dwóch miesięcy, takie są nasze 
wewnętrzne procedury.   
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Mam jeszcze pytanie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę bardzo pani Elu. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem, że jeżeli Gdańska Fundacja Oświatowa złoży wniosek, to wtedy 
dopiero wejdzie to w tryb decyzyjny, tak? Czyli my będziemy podejmować 
dopiero decyzję, czy ona rzeczywiście dostanie ten budynek i wtedy, jeśli 
przejdzie ten tryb i wyrazimy na to zgodę, to wtedy ta fundacja będzie 
remontować ten budynek zgodnie z tymi wymogami, które są w tamtym 
regionie potrzebne, tzn. wymagane w Dolnym Mieście? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Tak. Czekamy na wniosek fundacji i dopiero będziemy procedować tak jaj w 
przypadku poprzedniego podmiotu. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli oni będą musieli, bo wie pani dlatego mam pytanie, że oni np. gdy 
zajmowali szkołę w Letnicy to dostali ją wyremontowaną całkowicie. I w tej chwili 
rozumiem, że będą musieli sami podjąć się remontu? 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Oczywiście pani Elu, bo to jest szkoła niepubliczna, tak? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Tak, będą musieli wyremontować częściowo ten budynek. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze, rozumiem. A oni jeszcze w tej chwili jakiś budynek inny dostali, tak, czy 
nie? 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
Nie, mają dwie lokalizacje ul. Osiek 11/12 i ul. Sucha 29. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Ale ta Sucha 29 to już jest nieaktualna. 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
No to mamy właśnie tą lokalizację zastępczą, gdyby się udało i złożyli wniosek. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Nie, bo interesuje mnie, gdzie oni teraz działają, bo Sucha 29 do końca marca 
tylko funkcjonowała. 
 
Pani Lucyna Zdziarska – Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami w WS 
No to mają lokalizację tylko Osiek 11/12. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem, czyli ewentualnie tamo i na razie innych propozycji dla nich nie 
mamy? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
No mają przy ul. Śluzy zaproponowaną. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem, że teraz dostaną tę propozycję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Śluzy załatwi im temat za te dwie mniejsze lokalizacje 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze, dziękuję. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Bardzo się cieszę z tego, bo budynek też z uzgodnieniami 
konserwatora będzie musiał być remontowany. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? 
Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 
nieruchomości – Druk nr 1279. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią 
Lucynę Zdziarską – Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami w Wydziale 
Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 6 głosami za - 
jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1279 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/473/51/2022 
Obecny Radny Karol Rabenda nie wziął udziału w głosowaniu (problemy 
techniczne z mikrofonem). 
 

PUNKT – 5. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży nieruchomości – Druk Nr 1267. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.112.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Teraz rozpoczynamy rozpatrzenie projektów uchwał dotyczących odstąpienia 
od zwrotu bonifikaty do punktu nr 5 do punktu nr 10 włącznie porządku obrad. 
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Prosiłbym pana kierownika Dudziuka, żeby pan te projekty zreferował ogólnie. 
My już wiemy o co chodzi. Jeśli będą jakieś przypadki, które wymagają dogłębnej 
analizy, czy są ewentualnie jakieś niejasności, to, żeby pan nam o tym 
powiedział, bo uważam, że to jest wszystko przez wydział przeanalizowane, 
dogłębnie, jak zawsze sprawdzone. Proszę bardzo oddaje panu głos. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
Dzień dobry Państwu. 
W imieniu Prezydenta Miasta Gdańska wnoszę o pozytywne opinie państwa 
Komisji dotyczącą 6 projektów uchwał orzekających o odstąpieniu od żądania 
zwrotu bonifikaty. Staramy się dwukrotnie w roku na Radę Miasta Gdańska takie 
uchwały przedstawiać. W tym miesiącu ten pakiet jest mniejszy, a wynika to z 
tego, że tych spraw jest coraz mniej z dwóch powodów. Raz, że ta sukcesywna 
sprzedaż jest niższa, spada, więc potencjalnych w cudzysłowie klientów do 
takiego odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty jest coraz mniej. Druga 
sprawa, że dużo spraw zostało przeanalizowanych i w ten lub w inny sposób 
zostało rozstrzygniętych. 
 
Ten pakiet 6 projektów uchwał dotyczy bardziej takich sytuacji obrotu między 
osobami bliskimi i społecznych. Nie ma tu tym razem sytuacji, gdzie osoby 
zobowiązane np. przeznaczały te środki na budowę czy remont mieszkania i nie 
ma tutaj tzw. tych faktur, co do których były podnoszone głosy, czy były 
analizowane, czy nie, więc tutaj tego problemu nie ma. Jeszcze tak 
informacyjnie. Do tej pory Rada Miasta Gdańska podjęła 223 uchwały o 
odstąpieniu od żądania zwrotu bonifikat. 
 
Przechodząc do tematu, tak bardzo ogólnie, bo uzasadnienia tych projektów są 
bardzo szczegółowe i są załączone do projektów.  
 
Natomiast przechodząc po kolei - druk nr 1267 dotyczy sytuacji spadkobierców 
i obrotu pomiędzy tak naprawdę osobami bliskimi, gdzie te osoby bliskie 
mieszkają w tej nieruchomości i tutaj zasadne jest odstąpienie od zwrotu 
bonifikaty, tym bardziej od spadkobierców osoby zobowiązanej. 
 
Druk nr 1268 dotyczy de facto obrotu pomiędzy osobami bliskimi 
nieruchomością i gdzie też zamieszkują razem, więc osoba zobowiązana do 
zwrotu bonifikaty jest starsza i też tutaj kwestie zdrowotne wchodzą w grę, więc 
zamieszkuje z rodziną. 
 
Druk nr 1269, tutaj też odstąpienie od żądania zwrotu od spadkobierców 
nieustalonych. Tutaj jest taka sytuacja społeczna, gdzie zobowiązany tak 
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naprawdę zawarł umowę dożywocia i przekazał własność mieszkania w zamian 
za utrzymanie i osoba ta po prostu zmarła. 
 
Druk nr 1270, tutaj też jest przypadek taki bardziej społeczny, gdzie osoba 
starsza, schorowana zawarła z osobą postronną umowę, najpierw umowę 
sprzedaży, nabycia kolejnego mieszkania i później sprzedaży odwrotnej 
sprzedaży tego lokalu w zamian za dożywocie. Osoba zobowiązana jest osobą 
rzeczywiście starszą, zresztą byłym pracownikiem gospodarki mieszkaniowej, 
jest emerytką i rzeczywiście ta osoba mieszka w tym lokalu, jest utrzymywana 
przez nabywcę, więc tutaj jest sprawa z przyczyn bardziej społecznych. 
 
Druk nr 1271. Tutaj sytuacja dotyczy tak naprawdę obrotu lokalem między 
osobami bliskimi. Osoby bliskie zamieszkują w tym lokalu razem z osobą, która 
zakupiła ten lokal, więc jest to przekazanie nieruchomości dla osób bliskich na 
cele mieszkaniowe. 
 
Ostatni Druk Nr 1272. Tutaj jest sprzedaż lokalu i nabycie po upływie 12 
miesięcy, czyli jak państwo pamiętają obowiązek nabycia kolejnego lokalu jest 
w terminie 12 miesięcy, natomiast tutaj z przyczyn niezależnych nabycie 
nowego0 mieszkania nastąpiło później. Po prostu pani nabywała lokal od 
Spółdzielni Mieszkaniowej Ujeścisko, a jak państwo pamiętacie były tam różne 
sytuacje, perturbacje związane z budowa tych mieszkań. Dopiero po dłuższym 
okresie panie ten lokal nabyła. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji do któregoś z tych druków? Nie ma, 
myślę, że pan kierownik bardzo ładnie jasno nam to określił. Rozumiem panie 
kierowniku, że wszystkie sprawy są dogłębnie przeanalizowane. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
Tak. Nie mamy co prawda możliwości śledczych, natomiast rzeczywiście 
przeanalizowaliśmy, jak mówiłem dogłębnie te przypadki i też jest to w interesie 
osób zobowiązanych, żeby nam wszystkie sprawy wyjaśniać.  
  
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czytałem te wszystkie uzasadnienia i są tu różne przypadki losowe. Czy są 
pytania ze strony radnych? Bardzo proszę pani Elżbieta Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Mam tylko tutaj taki szczegół, żebyśmy tutaj nie byli, powiedzmy musimy 
uszczegółowić jedną rzecz, bo pan kierownik używał słowa, które chyba w tym 
miejscu jest trochę nie na miejscu mi się wydaje, bo mówił o dożywociu, ale 
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chodzi tutaj o to, że te osoby pozamieniały lokale, albo udostępniły, albo 
przekazały te lokale dla osób w zamian za dożycie w tym lokalu, tak? 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
Tak. Dożywocie tj. termin taki troszkę potoczny … 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Ale on brzmi strasznie, wie pan? 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
… i to jest sytuacja taka, że osoba przenosi własność, w tym przypadku lokalu na 
kogoś innego, a on się zobowiązuje do tego, że ta osoba, która przekazała może 
w tym lokalu mieszkać, on ją utrzymuje, daje środki do życia, opiekuje się itd. To 
jest jakby istotą dożywocia. 
 
Radny Cezary Śpiewak - Dowbór – Członek Komisji 
To jest umowa nazwana z kodeksu cywilnego i tą nazwą się kodeks cywilny 
posługuje, dlatego trudno ją zastąpić, może faktycznie ktoś, kto pierwszy raz z 
tą nazwą spotyka, no ona brzmi jak kara dożywotniego pozbawienia wolności. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Już nie pierwszy raz się spotykam z tą nazwą, ale to okropnie brzmi. Dziękuję 
również dla pana prawnika. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Z mieszkania pani Elu robi się, jak gdyby dom spokojnej starości, na tym to 
polega. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem na czym to polega panie przewodniczący, tylko chciałam to 
doprecyzować, żeby nasz kolega prawnik z Komisji, jeszcze mnie upewnił, że to 
też się nazywa dożywotnie. Dziękuję bardzo. 
  
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży nieruchomości – Druk Nr 1267. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 6 głosami za - 
jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1267 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/474/52/2022 
 
Obecny Radny Karol Rabenda nie wziął udziału w głosowaniu (problemy 
techniczne z mikrofonem). 
 
 

PUNKT – 6. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1268. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.113.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt został zreferowany w punkcie 5 porządku i została przeprowadzona 
dyskusja, przystępujemy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1268. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1268 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/475/53/2022 
 

PUNKT – 7. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1269. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.114.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt został zreferowany w punkcie 5 porządku i została przeprowadzona 
dyskusja, przystępujemy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1269. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1269 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/476/54/2022 
 

PUNKT – 8. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1270. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.115.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt został zreferowany w punkcie 5 porządku i została przeprowadzona 
dyskusja, przystępujemy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1270. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
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uchwały – zawarty w druku nr 1270 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/477/55/2022 
 

PUNKT – 9. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1271. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.116.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt został zreferowany w punkcie 5 porządku i została przeprowadzona 
dyskusja, przystępujemy do głosowania. 
 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1271. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1271 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/478/56/2022 
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PUNKT – 10. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1272. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.117.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt został zreferowany w punkcie 5 porządku i została przeprowadzona 
dyskusja, przystępujemy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego – Druk nr 1272. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1272 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/479/57/2022 
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PUNKT – 11. 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę 
w sprawie zasad zbywania pomieszczeń mieszkalnych niespełniających 
wymogów samodzielnych lokali oraz udziałów Gminy Miasta Gdańska w 
niewyodrębnionej części nieruchomości budynkowej – Druk nr 1273. 
Przedstawia: Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej 
Sprzedaży Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 25 maja 2022 r. – sprawa BRMG.0006.118.2022 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
Chciałem tutaj przedstawić ogólne założenia dotyczące zmiany uchwały Rady 
Miasta Gdańska z 25 października 2018 roku, mówiąc potocznie zbywania tzw. 
poszerzeń. Istota tej uchwały polega na tym, że w zasobie gminnym lokalowym, 
nie tylko mieszkaniowym funkcjonują pomieszczenia jak i zespoły pomieszczeń, 
które nie spełniają wymogu samodzielnego lokalu mieszkalnego czy 
użytkowego i nie podlegają samodzielnemu obrotowi. Tą uchwałą z 2018 roku 
upoważniono, dano prawo prezydentowi do sprzedaży takich pomieszczeń na 
rzecz właścicieli lokali sąsiednich w celu poprawy warunków zagospodarowania 
swoich lokali, albo też na rzecz wspólnot mieszkaniowych, żeby poprawić 
funkcjonalność swoich nieruchomości. Mówiąc kolokwialnie jest to sprzedaż 
terenu dodatkowego, to jest taki najbardziej obrazowe, tylko, że to dotyczy 
części lokalu. Zmiana polega tak naprawdę na tym, że wyszło to z praktyki, bo 
pierwotnie ta uchwała upoważniała prezydenta do sprzedaży na rzecz tych 
właścicieli pomieszczeń mieszkalnych i przyległych bezpośrednio do lokali tych 
zainteresowanych właścicieli. W praktyce prowadząc te sprawy wyszło, że 
niekoniecznie wnioski tych właścicieli dotyczą wyłącznie takich pomieszczeń 
byłych mieszkalnych i rzeczywiście takie pomieszczenia funkcjonują i stąd w tym 
projekcie zmieniamy zapis, czyli wykreślamy „pomieszczenia mieszkalne” i 
wpisujemy „pomieszczenia”, czyli nie tylko funkcji dotychczasowej mieszkalnej, 
ale też np. użytkowej, czyli w suterenach jakieś pomieszczenia po byłych 
warsztacikach. I również wykreślamy zwrot „pomieszczenia przyległe”, gdyż 
sprzedaż zgodnie z ustawą o własności lokali te pomieszczenia, takie 
niesamodzielne mogą być też formalnie zbywane na rzecz właścicieli lokali do 
których te pomieszczenia bezpośrednio nie przylegają jako pomieszczenia 
przynależne, bo warunkiem uzyskania możliwości sprzedaży i uzyskania 
samodzielności, czyli lokal własnościowy plus nasze pomieszczenia. A wystarczy, 
że to pomieszczenie znajduje się w obrębie jednej nieruchomości, natomiast nie 
musi przylegać do lokalu właściciela. Takim przykładem jest po prostu piwnica, 
a ktoś mieszka na IV piętrze i ma jako pomieszczenie przynależne piwnicę i to 
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podlega jako całość obrotowi. I na tym te zmiany w tej uchwale polegają. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie zasad zbywania pomieszczeń 
mieszkalnych niespełniających wymogów samodzielnych lokali oraz udziałów 
Gminy Miasta Gdańska w niewyodrębnionej części nieruchomości budynkowej 
– Druk nr 1273. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol Za X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Rolanda 
Dudziuka – Kierownika Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży Lokali i Gruntów w 
Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 7 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 1273 - bez poprawek. Opinia Nr 41-
5/480/58/2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Panie kierowniku, gdybyście jeszcze mieli sprawy dotyczące 
odstąpienia od zwrotu bonifikaty przy zakupie mieszkań, gdy będą 
przeanalizowane, to proszę dawać na Komisję, bo to są ludzkie sprawy. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu Bezprzetargowej Sprzedaży 
Lokali i Gruntów w Wydziale Skarbu 
Mamy, mamy. Jest około stu spraw w toku, więc na pewno się jeszcze coś znajdzie. 
Dziękuję, do widzenia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, zanim przejdziemy do następnego punktu obrad 
proponuję 5 minut przerwy, czyli do godz. 11:05. 



35 
 
 

PUNKT – 12. 
Stan realizacji spalarni odpadów. 
Przedstawia: Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. 
z o.o. 
 
Godz. 11:05 - wznowienie obrad po przerwie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Witam ponownie. Prosimy pana prezesa Kiszkurno, który jest prezesem zarządu 
spółki Port Czystej Energii. Panie prezesie, gdy byliśmy ostatnio na tej budowie, 
bardzo nam się to wszystko podobało, sprawnie to szło. Z planem nie będę 
wnikał w szczegóły i myślę, że wiadomości jakie nam pan przekaże o realizacji 
tej niezbędnej inwestycji dla wszystkich mieszkańców za duże pieniądze będą 
pozytywne. I byśmy też chcieli, nie wiem jak koledzy i koleżanki z Komisji, 
żebyśmy po usłyszeniu informacji od pana prezesa również się wybrali na 
budowę. Byłoby ciekawe porównać stan zaawansowania robót, jaki był w 
zeszłym roku z obecnym rokiem, prawda? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Oczywiście to jest dobry pomysł, serdecznie zapraszam. Generalnie w każdej 
chwili, bo to wystarczy się umówić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Powiem panie prezesie tak. Dzisiaj proszę nam opowiedzieć, a później 
zobaczymy tę inwestycję na żywo, będziemy mieć porównanie. Czy pozostali 
koleżanki i koledzy się zgadzają, żebyśmy tę inwestycję na własne oczy 
zobaczyli? 
 
Sprzeciwów ze strony członków Komisji nie było.   
 
Panie prezesie proszę nas się spodziewać na budowie w przyszłym miesiącu, 
ponieważ chciałbym zrobić taki wyjazd na budowę jeszcze w czerwcu, zrobimy 
taką wizytację u państwa. Oddaję panu głos, proszę nam przedstawić. Widzę, że 
ma pan przygotowaną prezentację, nie będziemy pana długo tutaj trzymać, bo 
trzeba wykorzystywać pogodę, żeby tę inwestycję kontynuować. Proszę nam w 
skrócie powiedzieć, później koleżanki i koledzy może będą mieli do pana 
prezesa pytania, jeśli nie dzisiaj to dopytamy u pana na placu budowy, bardzo 
proszę oddaje panu głos.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Dobrze. Gdy będzie widać prezentację, to prosiłbym, żeby powiedzieć. 
Prezentacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Widać. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Dobrze, uruchomię ją w większym wymiarze. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mam do pana pierwsze pytanie, jeszcze przed pokazem. Jaka jest gwarancja uniknięcia smrodu 
odpalając tą spalarnię? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Powiem tak. Z pewnością spalarnia wpłynie na to, żeby cały system gospodarki 
odpadami, w tym i ten na Szadółkach pracował lepiej. Gro z tych odpadów, które 
są dzisiaj źródłem odoru nie będą trafiać na kwaterę składową, tylko będą 
trafiać do spalenia. Będziemy mieć dodatkowo z tego jeszcze energię 
elektryczną i ciepło, więc co do zasady na pewno usprawni to cały proces na 
Szadółkach. Czyli, po pierwsze mniej będzie na kwaterę trafiało, mniej będzie 
gdzieś na różnych magazynach, kupkach, co ma miejsce dzisiaj, bo gdzieś czeka 
na odbiór na przykład, zanim przyjadą samochody. Gdzieś jest jakiś balast z 
kompostowni, z sortowni, który gdzieś po procesie trafia na kwaterę, no i jest 
też źródłem dodatkowo odorów, będzie spalany. Będzie trafiał do takiego 
bunkra, gdzie panuje podciśnienie i te zapachy na zewnątrz w żaden sposób nie 
będą się wydostawały, więc na pewno będzie miał pozytywny wpływ na całą 
aurę, ale przede wszystkim także wpłynie na optymalizację w ogóle 
funkcjonowania systemu i to pozwoli nam ceny utrzymać w ryzach na stabilnym 
poziomie i to nie tylko na rok 2024, czy 2025, ale w ogóle spalarnia jest 
zaplanowana na 25 lat eksploatacji z tym operatorem, którego wyłoniliśmy, 
natomiast później jeszcze spokojnie kilka dobrych lat może funkcjonować już za 
sprawą nowego operatora, być może tego samego, jak również, nie wiem, czy 
spółka komunalna w przyszłości być może to robić. Czas pokaże, natomiast na 
pewno instalacja wpłynie na usprawnienie tego całego procesu i żeby tych 
uciążliwości też w tym regionie Szadółek było mniej. 
 
Przesuwają się slajdy? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie przesuwają się.  
 
Natomiast w międzyczasie, gdy pan prezes zajmuje się uruchomieniem 
prezentacji mam do koleżanek i kolegów prośbę. W poniedziałek 27 czerwca 
mamy zaplanowane posiedzenie Komisji tak jak dzisiaj o godz. 10:00. To jest 
przed sesją absolutoryjną, a chciałbym miesiąc wcześniej zasygnalizować, że 
wtedy 28 czerwca byśmy o 11 pojechali na 1,5 - 2 godziny i żebyśmy sobie 
zarezerwowali czas na ten wyjazd, obejrzymy spalarnię i się rozjedziemy do 
domów. Koleżanki i koledzy, co myślicie o tym?  
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tzn. po Komisji? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie. Posiedzenia Komisji jak dotąd odbywały się we wtorki o godz. 10:00, a 
dzisiaj mamy w poniedziałek, posiedzenie zdalne, tak? 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Nie, no normalnie zawsze mamy we wtorki.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, ale dzisiaj już mamy posiedzenie w poniedziałek i chciałbym, żebyśmy 
posiedzenia mieli w poniedziałki, dlatego, że pani Ela obsługuje dwie Komisje, 
czyli naszą i Komisję Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, więc 
byśmy przenieśli posiedzenia do końca wakacji …  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
To już na stałe przenosimy, tak? Nie wiedziałam, bo myślałam, że dzisiaj 
jednorazowo posiedzenie jest zwołane w poniedziałek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie, chciałbym przenieść posiedzenia z wtorków, które mamy w planie pracy na 
poniedziałki, może zrobimy to do końca tego roku?  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Aha, myślałam, że dzisiejsze posiedzenie w poniedziałek jest jednorazowo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie, chciałbym, żebyśmy na razie do końca tego roku posiedzenia mieli w 
poniedziałki, bo pani Ela obsługuje dwie Komisji w jednym dniu, i gdybyśmy się 
spotykali w trybie stacjonarnym we wtorki, to wtedy byśmy posiedzenia mieli o 
godz. 15:00 – tak jak mamy w planie pracy na ten rok. Natomiast  Komisja 
Zrównoważonego Rozwoju posiedzenia ma też zaplanowane na wtorki na godz. 
16:00, więc pani Ela miałaby dla nas czas godzinę i później musiałaby być na 
posiedzeniu drugiej Komisji, a przecież nasze posiedzenia są dłużej niż godzinę, 
więc z tego względu chciałbym żebyśmy posiedzenia przenieśli na poniedziałki.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem, czyli my posiedzenia Komisji przenosimy na poniedziałki na godz. 
10:00, tak? 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak i w przyszłym miesiącu 27 czerwca mielibyśmy posiedzenie w poniedziałek 
- zdalne o godz. 10: 00, a we wtorek 28 czerwca byśmy pojechali na spalarnię 
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samochodami, mogę zabrać 5 osób, czy każdy pojedzie swoim, jakoś się 
umówimy i ze spalarni już każdy jedzie w swoim kierunku. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze. Rozumiem, ja przyjmuję. Dla mnie jest ok, bo ja ciągle mam 
zaplanowaną Komisję na godz. 10:00 we wtorek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, czyli najbliższą Komisję będziemy mieli 27 czerwca, w poniedziałek, ona 
będzie w trybie zdalnym o godz. 10:00, a we wtorek jedziemy na spalarnię, przy 
okazji się zobaczymy, porozmawiamy. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze. Panie przewodniczący, to w takim razie teraz ustalmy, czy na razie 
przenosimy do końca wakacji, czy do końca roku posiedzenia na poniedziałek? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Do końca roku przenosimy posiedzenia Komisji na poniedziałek. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze, czyli wszystkie posiedzenia Komisji zamiast we wtorek przenosimy na 
poniedziałek i będą w trybie zdalnym na godz. 10:00. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Tak na poniedziałki w tygodniu sesyjnym. Nie widzę sprzeciwu innych 
członków Komisji, czyli posiedzenia będziemy mieli do końca tego roku w 
poniedziałki w tygodniu sesyjnym i będą one w trybie zdalnym. 
 
Wracając do tematu. Panie prezesie bardzo proszę o zabranie głosu. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Kontynuuję. Dziękuję państwu wszystkim, którzy uczestniczyli w naszym, takim, 
no święcie, w tym chrzcie „Walczaka”, który miał miejsce w miniony 
poniedziałek, ale dla tych z państwa, którzy … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mówi pan o komendancie Straży Miejskiej, święto Walczaka? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Nie, no „Walczak”, jak sama nazwa wskazuje walczy, rozdziela wodę od pary, 
takie najwyżej położone urządzenie w instalacji kotła parowego na bardzo 
ważne zadanie, bo ta para jest kluczowym elementem tego, by później powstała 
energia elektryczna i ciepło systemowe, więc ważny. Pracuje na zasadzie takiego 
trochę czajnika, ale tą parę przekazuje dalej do podgrzewania, przegrzewania 
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aż do 400 stopni, ona później trafia na turbinę, obraca i dalej mamy z tego 
energię. Co do zasady, jesteśmy na półmetku realizacji inwestycji. Tak pod 
względem rzeczowym, zaawansowania rzeczowego budowy, tak to wygląda. 
Mamy oczywiście troszeczkę problemów teraz i też takich opóźnień, jeszcze nie 
opóźnień harmonogramu, ale opóźnień takich bieżących związanych z 
dostawami stali i innych materiałów, ale radzimy sobie z tym. Na tą chwilę nie 
widzę tutaj jakiegoś zagrożenia, o którym warto by było powiedzieć. Na pewno 
jest trochę drożej, bo musimy te ceny stali i materiałów waloryzować, żeby w 
ogóle wykonawca mógł dalej inwestycję prowadzić, ale to jest normalna sprawa, 
ale czasy na pewno nie są łatwe, bo i koszt pieniądza jest drogi i koszty 
materiałów również, więc jedno i drugie nas dotyka, ale o tym na końcu państwu 
powiem, gdy pokażę pewne wykresy za chwilę, jak ta cena na bramie będzie się 
w przyszłości kształtowała (strona nr 2 prezentacji). 
 
Te główne elementy idą zgodnie z planem, czyli cały budynek bunkra od dołu 
do samej góry można powiedzieć, że za chwilę będziemy mieć wiechę 
żelbetową, bo te parce żelbetowe będą dobiegały końca w tym głównym 
budynku i będziemy realizować dalej technologię, turbinę, generator, kwestie 
związane z przyłączami jak i cały system przecież także oczyszczania spalin, 
bardzo skomplikowany, bardzo  taki duży, już nie wspomnę kosztowny, ale 
dzięki niemu będziemy mieli bardzo nowoczesna i przyjazną środowisku 
instalację. 
 
To co udało nam się do końca maja (strona nr 3 prezentacji), praktycznie 
wykonać, czy do tej chwili, którą mamy obecnie no to praktycznie ten budynek 
bunkra skończony.  
 
Budynek obsługowy również, budynek elektryczny i sprężarkowni, głównie, jeśli 
chodzi o konstrukcję wsporczą, poszczególne elementy na nim zaczynają się 
znajdować. 
 
Budynek kotła. Tam mamy  oczywiście zamontowany już ruszt, nad nim cały ciąg 
kotłowy począwszy od ścian radiacyjnych przez parownik, przegrzewacze, 
ekonomizery, czyli te główne elementy są już podwieszone, drobne będą jeszcze 
łączone i  dalsze części instalacji montowane.  
 
Pozostałe elementy (strona 4 prezentacji) tutaj to, co widzimy właśnie, kwestie 
naszego „Walczaka”, takiego cylindrycznego zbiornika. On wygląda może taki 
nie za duży, ale swoje gabaryty i tony oczywiście ma. 
 
Parce również ziemne zostały zakończone można powiedzieć, czyli te wszystkie 
zbiorniki podziemne, na wody opadowe czyste, na wody opadowe brudne, 
odcieki z hali bunkra, z hali kotła. Dodam tylko, że wody opadowe czyste będą 
wykorzystywane w technologii maksymalnie i to tak naprawdę do odparowania. 
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Staramy się, żeby tych ścieków takich z instalacji było jak najmniej, prawie w 
ogóle poza takimi bytowymi z instalacji. Ta woda jest wykorzystywana 
wielokrotnie aż do odparowania tak naprawdę. I jeśli będą jakieś opady i te 
deszcze będą zasilały nasz zbiornik do celów technologicznych, to  pobory wody 
będą poza tym znikome. Oczywiście woda do jakiegoś uzupełnienia tutaj z ładu, 
czyli na terenie ZTPO, tej wody sieciowej będzie po zdemineralizowaniu brana 
pod uwagę, to musi być oczywiście czysta, ale do wszystkich pozostałych 
procesów, np. związanych z odżużlaczem, czyli ten żużel, który pod żużlem 
będzie spadał i popiół, żeby nie pylił, nie dymił, on spada praktycznie do wody i 
później taśmociągiem do hali waloryzacji żużla jedzie po to, żeby tam odcieknąć 
i z powrotem ta woda z tych odcieków jest brana do tego pod ten ruszt i tak w 
kółko, w kółko aż do odparowania jej i skorzystania z kolejnej wody opadowej 
do tego celu. 
 
Dla tych z państwa którzy na budowie nie byli (strona 5 prezentacji), z lewej 
strony mamy część głównego budynku bunkra, ale ta część od nas, którą 
widzimy tj. budynek obsługowy tak naprawdę a za nim jest dopiero bunkier, a 
na końcu budynek poboru próbek, tak gdzie jest rozdrabniarka itd. po prawej 
stronie widzimy konstrukcję wsporczą, tą najbliżej budynku tj. konstrukcja 
wsporcza całego ciągu kotła parowego, tam gdzie jest zamontowany ruszt i te 
wszystkie elementy, o których mówiłem a   z prawej strony konstrukcja 
wsporcza stalowa przygotowana do montażu właśnie tutaj części sprężarkowni, 
budynku elektrycznego a także dalej idąc turbiny generatora. 
 
Działka jest nieduża, działka ma 3,2 ha (strona 6 prezentacji), po wybudowaniu 
tych głównych budynków, też budynek administracyjny, też garaże, parking, to 
oczywiście tego miejsca jest tam naprawdę niewiele, ale żeby posadowić 
instalację, żeby funkcjonowała jako zakład sprawnie jest to wielkość 
wystarczająca. Tutaj mamy właśnie ciąg poziomy, ciąg kotła parowego, gdzie ta 
para jest przegrzewana do temperatury blisko 400 stopni. 
Te prace budowlane, szczególnie dla tych z państwa, co nie byli z nami w 
poniedziałek, to ta wizyta przez państwo dzisiaj zaplanowana na pewno się 
przyda, bo można sobie uzmysłowić jak duża to jest inwestycja. Gabarytowo jest 
to duży budynek i instalacja. Tylko dodam, że gdy pani prezydent w trakcie 
chrztu wchodziła na górę, tj. na około 13 piętro po tych schodkach w konstrukcji 
budynku kotła, więc jest to bardzo wysoko. Blisko 40 metrów jest bunkier do 
góry i kilkanaście jeszcze w dół, więc to są bardzo takie monstrualne 
konstrukcje.  
 
Finansowanie mamy (strona 7 prezentacji) zapewnione dla inwestycji.  Jest to 
głównie dotacja bezzwrotna ze środków unijnych około 270, 1 miliona złotych, 
pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
można powiedzieć, że lada dzień ona będzie na poziomie, łącznie z tymi 35 
milionami na BAT, czyli będzie przeszło 330 milionów złotych. I mamy jeszcze 
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kredyt inwestycyjny, umowę podpisana z PKO BP też na bardzo dobrych 
warunkach, bez zabezpieczeń. W tych trudnych czasach nam się udało takie 
środki zdobyć. Głownie przez to, że jakby całą inwestycję można powiedzieć 
finansujemy przez Narodowy Fundusz. Te środki przechodzą jako inwestycję 
wdrażającą, która tutaj ma nadzór nad tą inwestycją by ona przebiegała 
sprawnie, bank zdecydował się nam udzielić takiego kredytu na dobrych 
warunkach, by też wykazać, że ma wkład w taka ważną dla regionu inwestycją, 
a dla nas jest to ogromne zabezpieczenie, bardzo ważne w kontekście właśnie 
tych trudnych obecnie czasów, czyli wzrostu cen materiałów, stali i innych 
elementów, które musimy waloryzować, by można było umowę z wykonawcą 
doprowadzić do końca i w ogóle wybudować zakład.  
 
Ponad 40% środków mamy już wydatkowanych. Mówimy tu o takiej realizacji 
finansowej projektu. To pokazuje, że teraz jest jakby najważniejszym tylko to, 
żeby w sposób odpowiedni tą budowę do końca prowadzić. Jeśli nic się nie 
stanie takiego nadzwyczajnego, chociaż mamy już dwie nadzwyczajne rzeczy, bo 
co do zasady mieliśmy pandemie i jej wpływy cały czas i skutki, no ale wojna na 
Ukrainie jest tutaj czymś co ma największy wpływ na to co się dzieje. Ceny stali, 
a zaznaczę Ukraina jest jednym z kilku największych eksporterów stali na nie 
tylko Europę, też dyktowała pewne ceny. One były właśnie dla nas dobre, gdy 
zabrakło tych dostaw, to jakby gdzie indziej w Europie bardzo trudno znaleźć 
stal, ona jest dwukrotnie droższa, a potrzebujemy jej bardzo, bardzo dużo. 
Udaje nam się ściągnąć na tą chwilę troszkę z Włoch, troszkę z Rumunii, są 
możliwości z Albanii. Przykre jest to, że pomimo iż mamy w Polsce huty, np. huta 
Pokój, to nie możemy tej stali na inwestycję od nich pozyskać, bo ogrodzenie z 
Białorusią pochłonęło najbliższe miesiące ich pracy od samego początku i ta stal 
idzie w tym kierunku i inwestycje taka jak nasza nie może na tą stal niestety 
liczyć, więc szukamy w innych miejscach by można było w terminie projekt 
ukończyć.  
 
Prognozowane ceny na bramie instalacji (strona 9 prezentacji), czyli cen za 
zagospodarowanie termiczne 1 tony odpadów. Pokazuję państwu jaka jest 
historia, bo w tej cenie jest też historia tego projektu. Początkowo ta cena na 
bramie około 150 złotych w tamtych czasach. Dodam tylko, że ta cena nie 
zawierała kosztów wymiany gruntów i nie zawierała dostosowania instalacji do 
nowych przepisów, o których nie było słychać, gdy wybieraliśmy wykonawcę. W 
sumie około 100 milionów kosztów inwestycyjnych które też w sposób znaczący 
tą cenę na bramie podniosły, ale oczywiście na tyle bezpiecznie, żeby ten projekt 
był ciągle bardzo, ale to bardzo pod względem cenowym atrakcyjny.  
 
Największy skok, który tutaj widzimy w tych dwóch cenach powyższych, to tak 
naprawdę robi stopa procentowa, a wiemy jak te stopy wyglądają, to się 
przekłada oczywiście na stopę bazową w kredytach. My przecież przeszło 50% 
tego projektu finansujemy z pożyczki Narodowego Funduszu Ochrony 
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Środowiska, która jest jak zwykły kredyt, ona nie jest oparta na WIBOR tylko na 
tej stopie bazowej, a one się od siebie niewiele różnią, no i 4% można powiedzieć 
do tego kredytu nam doszło, mimo, że jest szansa ogromna, że uda nam się 
marżę tego kredytu obniżyć, to jednak ta stopa bazowa, czyli koszt tego 
pieniądza jest bardzo wysoki. W przeciągu dwudziestu lat tj. przeszło 100 
milionów złotych, które trzeba dodatkowo doliczyć i on jest właśnie tutaj w tej 
cenie bramie, ale dodam jedno, że tutaj te koszty energii jeszcze są na takim 
poziomie  troszkę niższym niż to ma miejsce dzisiaj, no bo też nie chcę państwa 
dziś w błąd wprowadzić jak to się zmieni w najbliższym czasie, ale można 
powiedzieć, że ta cena na bramie oscyluje w granicach 350 złotych, tak na dzisiaj. 
Dzisiaj rynkowa cena zagospodarowania tych odpadów nie spada tak naprawdę 
poniżej 600 złotych. Stare umowy jeszcze tam zawierają, niektóre 550 złotych, 
około 600 złotych, ale gro umów w Polsce zawieranych jest już na 1000 złotych, 
1500 złotych za tonę. Różnie to wygląda w różnych regionach. My mamy tutaj 
gwarancję, że w roku 2024, bo te ceny, które państwu pokazuję tj. styczeń 2024 
rok, czyli zwaloryzowane o wynagrodzenie z operatorem na tamten czas, nie 
powinny się znacznie w tym zakresie różnić. Oczywiście, kwestia wiadomo 
inflacji, stóp procentowych jest dynamiczna, ale też przecież nie może to iść w 
nieskończoność, więc liczymy, że nie będzie dużo wyższa. Na rynku śmiało 
można powiedzieć jest dwa razy drożej, a to dwa razy drożej powoduje, że 
gdybyśmy nie wybudowali, nie podjęli tej decyzji o budowie spalarni, to trzeba 
by było dodatkowe 30 milionów złotych w budżecie odpadowym znaleźć, bo 
mieć albo nie mieć spalarni tj. dzisiaj różnica. Zaznaczam dzisiaj, nie za kilka lat 
około, no powiedzmy około na pewno 20 milionów złotych. Te 20 milionów 
złotych można spokojnie przeznaczyć na potrzebne inne inwestycje w 
gospodarce odpadami. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mówi pan rocznie 20 milionów, tak? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Rocznie. Czyli można śmiało powiedzieć to, że Gdynia, która nie weszła do tego 
projektu, no to my będziemy mieli spalarnię, to 15 milionów będą marnować co 
roku a mogliby podobnie jak my korzystać z instalacji i jakby w sposób bardzo 
pro środowiskowy z produkcją energii i ciepła funkcjonować. Gdynia nie weszła 
… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Gdy już jesteśmy przy Gdyni, to panie prezesie jaki oni musieliby ponieść koszt, 
gdyby chcieli wejść do projektu? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Panie przewodniczący my nie mamy miejsca, ubolewam oczywiście bardzo, ale 
nie mamy miejsca już dla nikogo. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie mówię teraz, tylko wtedy, kiedy mieli szansę do projektu spalarni. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Weszliby wtedy na tych samych warunkach jak my mamy dzisiaj. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jak te gminy ościenne, które do nas weszły, tak? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Tak jest. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ok, a teraz już nie ma miejsca i nie ma możliwości wejścia, rozumiem. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Tak, teraz nie ma miejsca. Dla nas oczywiście jest dobry bezpiecznik, bo gdyby 
się okazało, że gdzieś tam zabraknie, no to zawsze możemy wziąć ze Starogardu, 
ze Słupska, Gdyni. Wszyscy do nas dzisiaj pukają, drzwiami i oknami próbują 
wejść, ale nie mamy dla nich miejsca, a instalacja ma głównie służyć Gdańskowi, 
a oczywiście dzięki temu, że mamy też tu inne okoliczne gminy, to tez 
spowodowało to, że ta dotacja, po pierwsze ja uzyskaliśmy, bo projekt wykazał, 
że jest regionalny. Po drugie to też im większy strumień, tym taniej dla 
wszystkich i to, że mogliśmy tym samym większą dotację bezzwrotna uzyskać, 
więc same korzyści. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Myślę, że Gdynia żałuje teraz, tak? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Myślę, że bardzo żałuje, bo bardzo by chciała dzisiaj, ale my zawsze mówiliśmy 
o cenie około 350 złotych. Kilka lat temu ta cena była niższa, głównie z tego 
powodu, że wszystkie tego typu odpady z Europy szły do Chin i Chiny w końcu 
powiedziały stop, już więcej nie potrzebują i raptem ceny wzrosły, rynku nie ma 
wypracowanego, mało instalacji. W Polsce jest tylko 9 spalarni na tą chwilę, 
potrzebnych jest pewnie ze 30, więc jest ogromny problem z tą frakcją, bo ona 
jeździ wielkimi tirami po całej Polsce, często Europie … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Byliśmy w takiej spalarni w Bydgoszczy. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
… trafia często gdzieś do dziury, do lasu, pry drodze. Mogę tylko państwu 
powiedzieć, w zeszłym roku było prawie 300 pożarów, wielkich pożarów tego 
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RDF, tej frakcji właśnie, którą będziemy palić. Tego nie ma, jak spalić, wiec 
podpalają, środowisko jest zatruwane z tego powodu, ale faktycznie nie można 
tego składować, a nie ma gdzie zagospodarować więc nam się na szczęście na 
ostatnią chwilę można powiedzieć uda wybudować instalację, a to dzisiaj 
pokazują potrzeby tej dywersyfikacji energii w oparciu o takie, zaznaczę odpady 
nienadające się do niczego. Do recyklingu się nie nadają, już jest po przebraniu, 
czyli po sortowniach. Nic tylko skorzystać jako paliwo i dodatkowo produkować 
energię a system oczyszczania jest tak wysokosprawny ze względu m.in. na ten 
nowy BAT, który musieliśmy wdrożyć, czyli te najnowocześniejsze dostępne 
techniki, które spowodowały, że te emisje, które możemy mieć w kominie są tak 
minimalne, że praktycznie poza parą wodna tam nic nie będzie. W porównaniu 
do elektrociepłowni tradycyjnych, to wpływ tej naszej elektrociepłowni będzie 
kilkadziesiąt razy mniejszy dla środowiska dla otoczenia. Praktycznie można 
powiedzieć znikomy w porównaniu do źródeł węglowych, których normy 
pyłowe mają kilkadziesiąt razy niże, tak naprawdę ten pył, który z komina się 
wydostaje, czy siarka to kilkadziesiąt razy mają te emisje wyższe, więc wpływ 
spalarni można powiedzieć będzie niezauważalny w tym zakresie. 
 
Cena bardzo dobra, bo to też trzeba powiedzieć, że ona, mam nadzieję, że w 
granicach tych 350 złotych będzie. To nam pozwala przez dziesięciolecia 
najbliższe trzymać ten koszt w ryzach, zarządzać nim, on jest w pełni zarządzany 
dzisiaj przez miasto Gdańsk. Miasto ma spółkę transportową, ma zakład 
zagospodarowania i termiczne przekształcanie tego co na końcu zostanie, się 
do niczego nie nadaje, więc to składowanie będzie poniżej 10%, bardzo 
niewielkie i to będzie składowany odpad tzw. można powiedzieć w dużej mierze 
inertny, czyli taki niebiologicznie czynny, taki który będzie dużo mniejszą 
uciążliwością niż to ma miejsce dzisiaj. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mam prośbę jeszcze, żeby pan do pani Eli tą prezentację wysłał, i pani Ele roześle 
do wszystkich członków Komisji, żebyśmy przed wizytą we wtorek 28 czerwca o 
godz. 11 u pana w zakładzie mieli też pewną wiedzę. 
     
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Tak jest, to już jest praktycznie przedostatnia strona prezentacji. dodam tylko, 
że tak wygląda harmonogram (strona 10 prezentacji), od półtorej roku 
niezmienny. Liczę, że się go uda na dzisiaj jeszcze, mam nadzieję, że do końca 
przyszłego roku uzyskać pozwolenie na użytkowanie. Jeśli by się to miało 
opóźnić, to mam nadzieję niewiele, bo wszystko robimy, żeby w terminie i 
wszystkim zależy, żeby to w terminie maiło miejsce, żeby wybudować i żeby 
zaczęła eksploatować, bo czekamy jako też miasto, jako cały system tej 
gospodarki odpadami na to, by ten element brakujący się jak najszybciej 
pojawił, bo każdy miesiąc bez spalarni, tj. kilka milionów złotych zmarnowanych, 
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można w ten sposób o tym mówić, bo można by było te pieniądze wykorzystać 
na inne elementy systemu odpadowego. 
 
Jeśliby państwo chcieli przeczytać coś więcej o naszej instalacji (strona 11 
prezentacji), o tym jak wyglądają prace w każdym miesiącu zapraszamy na 
stronę internetową. Tam są co miesiąc sprawozdania i zdjęciowe, i opisowe, 
różnego rodzaju inne artykuły i też w mediach społecznościowych, więc 
zapraszamy od czasu do czasu do wejścia i śledzenia, bo to robimy dla państwa, 
dla mieszkańców, więc proszę jeśli jest to możliwe z tego również korzystać. Jeśli 
byłyby pytania, to bardzo proszę. Dziękuję. 
 
Przepraszam, o jednej rzeczy zapomniałem powiedzieć, a jest to bardzo ważne. 
Mówiliśmy o tym na konferencji prasowej razem z prezydentem Piotrem 
Grzelakiem w zeszłym tygodniu, ale po kontrolach, po postępowaniu 
administracyjnym w wyniku którego została nałożona przez Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska kara na Zakład Utylizacyjny w wysokości 
miliona złotych, ZU odwołał się do Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, 
czyli jakby jednostki nadrzędnej na WIOŚ i w zeszłym tygodniu, a tak naprawdę 
5 maja została wydana decyzja, która jest druzgocąca dla pomorskiego WIOŚ. 
Może zacytuję jedno zdanie … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mamy milion w suchym. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
… ona jednoznacznie mówi, że wymiana gruntów, która miała miejsce, czyli te 
usuwanie odpadów z tej działki inwestycyjnej, to nie było usuwanie z czynnej 
kwatery posiadającej instrukcję, czyli tak naprawdę ze składowiska odpadów, 
tylko, że była to działka inwestycyjna, a to, że tam stare odpady się sprzed 
dziesiątek lat znajdowały, no to niestety taka sytuacja, że trzeba było oczyścić 
grunt, wymienić i posadowić na świeżym gruncie bezpiecznie instalację. I organ 
odwoławczy jakim był GIOŚ powiedział jednoznacznie, że Pomorski Wojewódzki 
Inspektor Ochrony Środowiska źle ustalił, w sposób nieprawidłowy stan 
faktyczny, błędnie uznając, że działka pod Portem Czystej Energii stanowi teren 
składowiska i w jego ocenie WIOŚ uchybił tym samym obowiązkom wynikającym 
z Kodeksu Postępowania Administracyjnego dotyczącym prawdy obiektywnej, 
czyli, że wydał decyzję niezgodnie z obowiązującym prawem i niezgodnie ze 
stanem faktycznym. I ta decyzja GIOŚ jest ostateczna i nie przysługuje od niej 
odwołanie, więc temat, to czy to było składowisko, czy nie został absolutnie 
wyjaśniony i kara uchylona i te postępowania zakończone, które były względem 
Zakładu Utylizacyjnego. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są głosy w dyskusji? Proszę pan radny Cezary Śpiewak – Dowbór 
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Radny Cezary Śpiewak – Dowbór - członek Komisji 
Panie prezesie, w sprawie upewnienia się. Jak rozumiem ta decyzja drugo -
instancyjna administracyjna tj. uchylić i umorzyć postępowanie, tak, nie, czy 
uchylić i przekazać do ponownego rozpoznania?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Uchyla się zaskarżoną decyzję i umarza się w tym zakresie postępowanie. 
 
Radny Cezary Śpiewak – Dowbór - członek Komisji 
Gratuluję w takim razie podwójnie. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Nie będziemy płacić kary jednego miliona złotych, bo on się po prostu nie 
należał. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Myślę, że więcej pytań panie prezesie zadamy panu na 
miejscu, bo na żywym organizmie najlepiej się pracuje. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Bardzo serdecznie Państwa zapraszam. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy może teraz są jeszcze jakieś pytania, czy na miejscu zadamy? Bardzo proszę 
pani radna Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Panie prezesie, bo rozumiemy wszyscy wzrost kosztów spowodowanych 
najpierw pandemia, teraz ostatnio wojną, tak jak pan powiedział wzrost cen stali 
na rynkach jest olbrzymi w tej chwili i w związku z tym, bo tak szczerze 
powiedziawszy nie do końca tutaj widziałam jakieś podsumowanie, może gdzieś 
było, może mi umknęło. Jak się zwiększą koszty budowy spalarni w związku z 
tym co mieliśmy zaplanowane, a z tym co w tej chwili nam wychodzi? 
Finansowanie to widziałam jakie miało być, tzn. proszę powiedzieć to co było 
pierwotnie, bo z tego co pamiętam to było chyba 550 milionów złotych, nie 
wiem, czy dobrze pamiętam, a w tej chwili mamy już 660 milionów, tak? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Koszty budowy wzrosły, ale można powiedzieć, że one nie tyle wzrosły, ile, czyli 
te zmiany do tej pory, czyli związane z BAT i związane z wymianą gruntów są to 
koszty, które nie były brane na etapie oferty, czyli nie mamy ich w umowie, a 
były niezbędne do wykonania. Równie dobrze mogły się znaleźć w ofercie, gdyby 
SIWZ (specyfikacja istotnych warunków zamówienia) o nich mówił, ale znalazły 
się w wyniku aneksu później, tj. do 45 milionów złotych, bo jeszcze ostatecznie 
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nie wiemy. Jest to dostosowanie instalacji do wymogów środowiskowych, 
nowych i chyba 53 miliony złotych związane z wymianą gruntu, 
zagospodarowaniem i nawiezieniem oczywiście i ustabilizowaniem nowego. To 
jest ten dodatkowy koszt, który mamy do tej pory. Natomiast te wzrosty tych 
cen stali, cen materiałów to są bieżące rzeczy. przygotowujemy już kilka 
aneksów do umowy, takich mniejszych związanych z zamówieniami 
generalnego wykonawcy w odniesieniu do stali. One są rzędu kilkuset tysięcy. 
Przeczuwam, jeśli pytanie jest takie, jak bym mógł np. zaprognozować na tą 
chwilę jakie to są koszty dodatkowe związane z pandemią czy kosztami stali, no 
to na pewno bym powiedział, że to jest na tą chwilę od kilku do kilkunastu 
milionów złotych. Tak to się kształtuje. Gdy miałbym ocenić to ryzyko na dzisiaj, 
bo nie wiem, czy będą efekty pandemii jeszcze, czy pandemia być może dalej, 
przecież za pół roku, czy za rok. Mam nadzieję, że ten temat już mamy za sobą, 
czy też ceny stali. One się troszeczkę stabilizują. Jest w ogóle rynek, bo był 
moment, że nie można było nigdzie zamówić stali. Zamówienia były 
jednodniowe, a nie była dostępna ta stal nigdzie. Teraz kilka państw ma tą stal, 
korzystamy z tego. Dość dynamicznie musimy tutaj te decyzje podejmować, ale 
płacimy dodatkowe pieniądze wykonawcy, czy będziemy płacić w oparciu o tzw. 
PUC, czyli to jest taki indeks Polska Unia Dystrybutorów Stali, tak to się nazywa. 
Ma taką w cudzysłowie, taki indeks, taką giełdę jakby tych cen 
średniotygodniową i my waloryzujemy wykonawcy tydzień przed wojną do 
obecnego zakupu, czyli to w jaki sposób siła wyższa w postaci wojny wpłynęła 
na tą cenę. Czyli tydzień przed wojną tj. dla nas punkt wyjścia i dzisiejsza cena 
zakupu. I tą różnicę w porównaniu do kontraktu głównego właśnie w tej relacji 
my będziemy dopłacać, bo to nie jest jakiś dodatkowy zysk dla generalnego 
wykonawcy, czy ma jakąś do tego marżę, nie. My płacimy wyłącznie za różnicę 
w cenie, której nie był w stanie ze względu na siłę wyższą przewidzieć. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ceny zakupu. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
A jeszcze nie odpowiedział mi pan trak naprawdę, bo pierwotnie jakie 
planowaliśmy koszty wybudowania spalarni, całkowite koszty? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Około 500 milionów netto. Dzisiaj pani Elżbieto, koszt tj. 600 milionów złotych. 
Mamy zabezpieczone finansowanie na 660 milionów złotych, ale tak naprawdę 
te 60 milionów jest po to, żeby płacić odsetki od kredytu, jeśli chodzi o Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska. Jak również jest tam 10 milionów złotych na BAT 
i chyba 25 milionów rezerwy inwestycyjnej, właśnie rezerwy na ewentualny 
wzrost, ale zaznaczam, my też jesteśmy od tego, zresztą każdy wzrost musi być 
poprzedzony protokołem konieczności, analizami, badaniem rynku, dopiero 
później jakimkolwiek aneksem.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Jak gdyby reasumując mamy 600 milionów na inwestycję, a 60 milionów mamy 
rezerwy na te różne skoki cen, uzupełnienia, odsetki i zabezpieczenia kredytu, 
tak? 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze. Czy mogę prosić, żeby w tej prezentacji też się znalazło to co było i to 
co jest, tzn. nie tylko te tabelki, jeśli chodzi o koszty wytworzenia, tzn. koszty 
obsługi tych spalonych śmieci, natomiast to jakie są koszty w tej chwili budowy, 
to co było prognozowane i to co obecnie. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Pani Elżbieto, jeśli mógłbym odpowiedzieć, bo oczywiście mogę uzupełnić, od 
razu mówię, że uzupełnię, ale tutaj jakby się wgryźć w ten wykres (strona 9 
prezentacji) to tutaj na dole jest to opisane, bo tu są te wzrosty poszczególne, o 
których mówiłem. Tylko, że one nie są jakby w kwocie, tylko w cenie na bramie, 
jako wypadkowej, ale oczywiście możemy tak uzupełnić. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Nie chodzi mi o opłaty za termiczne przekształcenie odpadów, tylko mi chodzi o 
koszt inwestycji. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Ja to rozumiem, tylko to jest tutaj napisane, w tej legendzie: plus 45 milionów 
BAT, plus 50 milionów wymiana gruntu, ale oczywiście przyjmuje tą uwagę i 
uzupełnię slajd o te dane.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tak tylko ogólnie, no bo tutaj widzę, jest w kilku innych tabelkach, zresztą było 
widać, tylko, że nie było konkretów odnośnie do tego co było, a tego co jest.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Uzupełnię. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dobrze. Pięknie dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Dziękuję serdecznie panie 
prezesie, 28 czerwca się widzimy o godz. 11. Myślę, że my koleżanki i koledzy się 
umówimy się za 15 minut, czyli 10,45 przy budynku rady i stąd wyjedziemy. 
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Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Martwi mnie bardzo mocno tylko tyle, że mnie nie będzie, ale wszystko 
przygotuję, jak należy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie będzie pana? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Nie będzie, bo akurat mam urlop jeden jedyny w ciągu roku dłuższy i to wtedy 
przypada. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale ktoś będzie, kto pana zastąpi. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Prezes Zarządu - Port Czystej Energii Sp. z o.o. 
Będzie zastępstwo tak jak należy i wszystko będzie opowiedziane. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję panie prezesie. Przechodzimy do ostatniego punktu obrad Komisji  
 
 

PUNKT – 13. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję wszystkim serdecznie, do 
zobaczenia na sesji. Wszyscy członkowie na koniec posiedzenia są obecni. 
 

Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Zakończenie 
obrad   

1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Obecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Obecny  
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

Zamykam 41 posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało zakończone - 
godz. 11:45. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
/-/ Piotr Dzik  

Protokół sporządziła: 
Elżbieta Wajs-Deyck 


